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Kolegium ředitele Fyzikálního ústavu v Opavě 
32. zasedání dne 6. listopadu 2024 

 

Přítomni: prof. Stuchlík, doc. Hledík, doc. Kovář, doc. Slaný, dr. Petrásek, dr. Urbanec,  
Mgr. Kapušová, H. Černínová, L. Polášková 

Omluveni:  doc. Török, dr. Gráf 

 

Program: 

1. Rozpočtové záležitosti 
2. Organizační záležitosti 
3. Studijní záležitosti 
4. Věda a zahraniční styky 
5. Rozvojové programy 
6. Public relations 
7. Různé

 

1. Rozpočtové záležitosti 
a. Potvrzen příspěvek SU na kohezi. 
b. Rozpočet FÚ v oblasti vzdělávání pravděpodobně nebude vyrovnaný vzhledem k enormnímu 

navýšení dodatečných financí při realizaci rekonstrukce budovy BN13. Situace bude řešena 
využitím rezervního fondu.  

c. Čerpání RVO bude realizováno s převodem 5 % rozpočtu 2024 do rezervního fondu s nutným 
čerpáním v roce 2025.  

d. Rozpočet 2025 - na kolegiu rektora nezazněly žádné definitivní informace týkající se rozpočtu 
SU na rok 2025. 

e. Na SU připravován nový mzdový předpis. 
f. Pojistné plnění za zatopené sklepní prostory vyčísleno na 212. tis. Kč. 

 
2. Organizační záležitosti 

a. Kontrola KHS proběhla na BN13 dne 6.11.2024; kontrola BOZP a stavebního úřadu se 
očekává v průběhu listopadu.  

b. Na základě kontroly KHS ředitel vyhlásil s okamžitou platností zákaz vstupu zvířat do budovy 
BN13.  

c. Provoz na budově BN 13 v průběhu prosince: dne 23.12.2024 bude budova otevřena do 18:00; 
provoz bude znovu zahájen až 2.1.2025.  

d. Byl spuštěn Intranet – ředitel vyzval pracovníky k využívání; dr. Urbanec informoval o dalším 
rozvoji Intranetu v budoucnu vč. přeložení do AJ. 
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3. Studijní záležitosti 

a. K 31.10.2024 studovalo na FÚ 204 studentů, na FPF zůstává 11 studentů SP MMT (2 studenti 
v 1. roč.; 3 studenti v 2. roč.; 6 studentů ve 3. roč.).  

b. Přijímací řízení: přijato 217 uchazečů, z toho zapsáno do studia 141.  
c. Promoce se konaly ve spolupráci s MÚ v Opavě dne 20.10.2024. Na FÚ celkem 16 

absolventů, z toho 6 z bakalářského SP Fyzika, 1 absolvent navazujícího magisterského SP 
Teoretická fyzika, 9 absolventů SP Multimediální techniky. 4 studenti ukončili svá studia 
s vyznamenáním.  

d. Rigorózní řízení proběhlo dne 4.11.2024, kdy zkušební komise odsouhlasila 3 žádosti o uznání 
doktorské SZZk jako rigorózní SZZk a o uznání obhajoby disertační práce, jako práce 
rigorózní (dr. Mondal, dr. Lančová, dr. Pánis).  

e. Ředitel připomíná nutnost vytvoření studijních opor pro 2. ročník SP MMT. 
 

4. Věda a zahraniční styky 
a. Hodnocení dle Metodiky 2025+:  budou zaslány podklady pro zpracování sebehodnotící 

zprávy pro Modul 3. Proběhla návštěva rektora z Univerzity Pardubice, prof. Čapka, který 
přednášel o způsobu hodnocení vědeckých aktivit na pardubické univerzitě. Připravit tabulky 
(Mgr. Kapušová) v rámci hodnocení 2025+ pro sledování změn v průběhu hodnocených let.  

b. Reforma IGS SU: pro rok 2025 nebude IGS vyhlášena; chystá se podobná struktura soutěže 
jako u GAČR apod., řešitelé projektů tak dostanou delší čas na přípravu i realizaci a řešení 
svých projektů. Změny proběhnou i ve financování projektů, resp. v rozdělení peněz mezi 
součástmi. Pro FÚ by tato změna měla znamenat navýšení finančních prostředků.  

c. STARS EU: projekt pro podporu spolupráce SU se zahraničními univerzitami se podařilo 
úspěšně zrealizovat; v rámci FÚ byla navázaná spolupráce s Univerzitou La Laguna 
na Tenerife. 

d. Vedení univerzity obdrželo podnět k řešení problému ubytovávání zahraničních studentů – 
chybí ubytovací kapacity. Zatím bez řešení a závěru.  

e. ERASMUS: příjezd 2 studentů ze Španělska (Tenerife, Universidad de La Laguna) a 2 
studentů z Uzbekistánu (National University of Uzbekistan). 

f. ERASMUS: aktuálně probíhá na FÚ návštěva pracovníků ze zahraničních univerzit 
(University of Silesia a Pan-european University) v rámci BIP.  

g. Přihlášky k habilitačnímu a profesorskému řízení (přihlášen dr. Kološ). 
h. FÚ předložil rektorátu 3 nároky na člena Evaluační komise v rámci plánovaného MEP v roce 

2025. Za FÚ/SU budou nominování prof. Šumbera a prof. Papadakis. Nadále v řešení, jestli 
členů evaluační komise bude 8 nebo 9.  Přesný termín konání MEP zatím nebyl stanoven.  

i. FÚ podal 3 návrhy vědeckých výstupů do Modulu 1, všechny byly přijaty. 
j. Termín OR a VR – pravděpodobný termín v týdnu od 16. – 20.12.2024. 
k. Ředitel doporučil setkání obou VC pro aktualizaci výzkumných záměrů pro rok 2025.  
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5. Rozvoj a projektová činnost 
a. Probíhá finalizace projektu MSK na podporu vědy, v rámci kterého je dokončováno výběrové 

řízení na postdoktorandské pozice. Obsazeny budou 3 pracovní pozice (2 VCPFZD, 1 
VCTFA). 

b. Probíhá finalizace projektu OP JAK. Podpora mezinárodní spolupráce – příjezdy zahraničních 
pracovníků, výjezdy pracovníků FÚ do zahraničí.  

c. Získán projekt Global Experts – zvýšení kvality mezinárodního výzkumu na SU v Opavě 
(dotace z rozpočtu moravskoslezského kraje) – příjezdy zahraničních pracovníků na FÚ.  

d. Schválen projekt ERDF Kvalita: Rozvoj infrastrukturního zázemí Slezské univerzity. Finance 
budou využity na rekonstrukci laboratoří v budově BN13. Předpokládaný začátek 
rekonstrukce – leden 2025.  
 

6. Public relations  
a. Připravováno promo video SU. 
b. Gaudeamus – za FÚ účast 2 studentů (Cinegr, Grueberová) ve dnech 19. – 22.11.2024. 
c. Vytvoření a otevření nové webové stránky Gallery pro prezentaci velkoobjemových dat – 

prezentace audiovizuálních a fotografických děl.  
d. Absolvent FÚ, Mgr. Jirovský, obdržel cenu ředitele Slovenské ústredné hvezdárne Hurbanovo 

za pořad „Úžasná sféra“ v rámci filmového festivalu na Slovensku v Piešťanech.  
e. Dne 12.11.2024 bude v rámci Festivalu Bezručova Opava uveden pro veřejnost experimentální 

pořad (scénické čtení, hudba atd.) v Unisféře. 
f. Dne 6.12.2024 proběhne Astrofyzikální pátek; místo konání Aula (rektorát) Na Rybníčku 1; 

organizace dr. M. Blaschke.  
g. V týdnu 9.–12.12.2024 proběhne 26. ročník konference RAGtime, aktuálně probíhá registrace 

a příprava v režii Bc. Stanovského a Mgr. Šprni. 
h. Portál VysokéŠkoly.cz: zapojení do inzerce a prezentace SP organizovaných FÚ. Cena inzerce 

16 000 Kč ročně; ostatní součásti SU inzerci na portálu rovněž využívají.  
 

7. Různé 
a. Ředitel apeloval a zdůraznil, aby všechny důležité informace o aktivitách FÚ byly pravidelně 

zveřejňovány na webových stránkách FÚ. Stejně tak důležité informace a směrnice.  
b. Physics.cz – doména od Google sites; Mgr. Zeman pověřen nastavením aliasů pro přeposílání 

emailů na pracovní emaily zaměstnanců nebo natavením tzv. emailového koše.  
c. Dr. Urbanec informoval o možnosti v placených službách AI; velmi vysoké pořizovací náklady 

pro instituce; doporučení rektorátu využívat AI Copilot v rámci Microsoft365.  
d. Dr. Petrásek informoval o vernisáži Mgr. Horálka, která proběhne dne 7.11.2024 v 17:00 

v Domě umění v Opavě; organizováno FÚ a OKO.  
e. Dne 18.12.2024 od 16:00 proběhne vánoční večírek pro zaměstnance FÚ, pozvánka bude 

rozeslána v průběhu prosince.  

 

 

Zapsala: Mgr. Tereza Kapušová 


